



Referat af
ORDINÆR GENERALFORSAMLING

I

ROSKILDE BRIDGEUNION

Onsdag den 21. oktober 2015 kl. 17.00

Bridgehuset Kildegården, Helligkorsvej 5, 4000 Roskilde

Dagsorden iflg. vedtægterne:

1. Valg af dirigent
2. Konstatering af stemmetal
3. Formandens beretning
4. Aflæggelse af årsregnskab
5. Indkomne forslag

a: Forslag fra Roskilde Bridge 1945 vedr. nedsættelse af brugergruppe for kortlægning.

b: Forslag fra Roskilde Bridge 1945 vedr. udskiftning af modem til internetadgangen.

6. Behandling af budget og fastlæggelse af kontingent
7. Valg af bestyrelse

Valg af kasserer: Bestyrelse foreslå nyvalg af Annie Nørskov.

Valg af bestyrelsesmedlem: Bestyrelsen foreslå nyvalg af Erik Villumsen.

Poul G. Larsen, Tom Rosenkilde og Erik Lykke Hansen er ikke på valg.

Kirsten Herbst og Lise Stryhn ønsker ikke genvalg.

8. Valg af 2 suppleanter i prioriteret rækkefølge.

1. suppleant:

2. suppleant:

Birgit H. Larsen ønsker ikke genvalg.

9. Valg af 1 revisor og 1 revisorsuppleant – på valg er:

Revisor: Bestyrelse foreslå nyvalg af Kirsten Herbst.

Revisorsuppleant: Bestyrelsen foreslå genvalg af Benny Pilgaard.

10. Eventuelt

Referat:

Roskilde Bridgeunions formand Poul G. Larsen bød velkommen til den ordinære generalforsamling og foreslog Thorkil Jessen som dirigent og Erik Lykke Hansen som referent

DAGSORDEN PUNKT 1 – VALG AF DIRIGENT:

Thorkil Jessen blev valgt med akklamation og fastslog at indkaldelse og dagsorden var efter vedtægterne, og generalforsamlingen dermed var lovlig.

DAGSORDEN PUNKT 2 – KONSTATERING AF STEMMETAL:

<i>Klub</i>	<i>Medlemmer</i>	<i>Stemmer</i>
Mandagsklubben	62	4
Spar to	44	3
Roskilde Bridgeklub	63	4
De 4esser	62	4
Ruder Knægt	20	1
Roskilde Bridge 1945	64	4
Bridge12	42	(3)
Klub 62	40	2
Bridge 2001	54	3
Roskilde Damebridgeklub	39	2
Jokeren	64	4
Bridgelogen	165	9
Medlemmer i alt	719	(43) 40

Bemærk: Bridge 12 var ikke repræsenteret på generalforsamlingen, derfor reduceres det samlede stemmetal på generalforsamlingen til 40.

DAGSORDEN PUNKT 3 – BESTYRELSENS BERETNING:

Klubdag afholdt primo februar med 36 deltagere.
Domkirkebyens Bridgemesterskab primo maj med 48 deltagere.

Roskilde Kommunes projekt for Kildegårdens område.

- arbejdsgruppe nedsat af RBU i forbindelse med klubdagen.
- gruppens ideoplæg blev godt modtaget af Forvaltningen og den politiske ledelse af Kultur og Idræt.
- flertallet af klubberne ønsker at blive her i vores "eget" hus.
- klubbernes timeforbrug svarer på årsbasis til 127.275 aftenskoletimer.
- Forvaltningens prognose er, at vi bliver i Bridgehuset.
- den videre proces i Roskilde Kommune fortsætter med udarbejdelse og vedtagelse af en detaljeret plan for området i dette efterår.

Renovering af 1. sal.

- fjernelse af skorstenen var et stort ønske.
- arbejdet til 160.000 kr. blev bevilget.
- færdiggørelse inden 1. september var planen.

- forsinkelse opstod grundet problemer med ekstra lokaler til undervisning.
- ændret plan for indretning fra 1 lokale til 2 lokaler blev sat i gang.
- hektisk fase inden sæsonstaten.
- resultat: en dejlig og lys 1. sal til spil og undervisning.

Handicap venlig adgangsforhold.

- adgangsrampen til Bridgehuset blev renoveret kort før jul.
- mulighed for etablering af handicaplift til 1. salen blev undersøgt.
- en lift vil koste ca. 200.000 kr. udvendig eller indvendig.
- Forvaltningen vil ikke anbefale en løsning grundet det lave antal brugere.
- RBU valgte derfor i denne omgang ikke at søge om midler, hvilket blev meddelt klubberne.
- et par klubber har efterfølgende haft møde med Forvaltningen om bl.a. adgangsforholdene uden at informere RBU på forhånd.

Bridgehuset.

- stor aktivitet i vores hus med ca. 600 personer pr. ugebasis til spil og undervisning.
- vores inventar og udstyr slides hurtigt, så pas på godt det.
- HUSK oprydning efter en spilledag, både i køkkenet og i spillelokalet.
- DBf forsikring dækker klubbernes udstyr med selvrisiko på 10 %, dog mindst 5.000 kr. pr. skadesag for DBf klubber.
- gardiner udskiftet i stuelokalet
- meldekort udskiftet i hele huset.
- bordduge udskiftet på flere borde i stuelokalet.

Samarbejde.

- gennemgående et særdeles godt samarbejde mellem klubberne og RBU.
- vigtigt vi alle trækker i samme retning uanset klubbernes forskellige ambitioner, vi kan ikke få alt, hvad vi peger på.
- positivt og godt samarbejde mellem Forvaltningen og RBU.
- **for at udgå fremtidige misforståelser og sikre at alle bridgeklubbers interesser varetages bedst muligt, ønsker Forvaltningen at al kommunikation vedr. bridgeklubbernes lokaleforhold mv. foregår mellem Roskilde Bridgeunion og Roskilde kommune.**
- klubber med undervisning opfordres til at informere kursisterne om de mange klubber, og kursisternes muligheder for at spille der.

Formandsskifte.

- Leif Petersen valgte at trække sig som RBU's formand primo februar.
- Leif har stået for mange gode initiativer til forbedring af forholdene i huset og etableret et godt samarbejde til Forvaltningen.
- suppleanten Tom Rosenkilde trådte ind i bestyrelsen og Poul G. Larsen blev som RBU's næstformand pr. automatik RBU's formand.

Tiltag/opgaver fremadrettet.

- kontakt til Forvaltningen mht. den fremtidige plan for Kildegårdens område.
- tjekke DBf forsikringen, så den evt. dækker alle klubber under en hat.
- fortsat søge muligheder for bedre lokaleforhold her i Bridgehuset, herunder forbedret toiletforhold.
- kontakt til Roskilde Kommune mht. Skole Bridge.
- radiator i mellemgangen fjernes for at få bedre garderobeplads.
- udskiftning af de dårligste spilleborde.
- udskiftning af nogle gardiner på 1. salen.
- plan for hovedrengøring.
- "klubregler" for Bridgehuset.

Bestyrelsen.

- 7 møder afholdt, hvor i sær formandsskiftet, renoveringen af 1. salen, samt forbedret adgang til 1. salen har været de store emner.
- tak til bestyrelsen for et godt samarbejde i det forgangne år.

Debat:

Birgit Schmidt spurgte til hvilket forsikringselskab vi er forsikret i og formanden svarede at der er forsikring under DBF.

Hun spurgte også til hvorvidt der har været problemer med rengøring efter spilleaftener, og dertil svarede formanden at det har der ikke været.

Visti takkede bestyrelsen for det udførte arbejde og sagde at man tydeligt har kunnet mærke et "løft" af det organisatoriske arbejde i foreningen herunder tilrettelæggelse af denne generalforsamling. Han er dog ikke altid enig i de ting der sker og han finder ikke at der altid er et entydigt fællesskab de enkelte klubber imellem. Der gøres efter hans mening ikke nok for at udbrede kendskabet til unionen. Så nævnte Visti adgangsforholdene til 1. salen og undrede sig over at bestyrelsen havde ændret sin beslutning efter mødet den 24. juni. Noget må gøres i denne forbindelse.

Formanden svarede at unionen jo er en paraplyorganisation og sagde at han ikke ønskede at gå ind i en nærmere dialog i forhold til måden arbejdet kører på. Han fremhævede dog at det stod meget klart for bestyrelsen at kommunen ikke ønskede at ofre mange penge på en rampe eller lignende og at bestyrelsen derfor havde ændret sin beslutning i enighed. Dette blev et forholdsvis kort svar til Visti's lange indlæg.

Poul Erik Pyndt supplerede med at sige at vi må finde ud af at håndtere dette bedre og bestyrelsen må være mere aggressive i forhold til kommunen. Birgit Schmidt spurgte til hvor mange der reelt er så handicappede så de har behov for en lift?

Formanden svarede at antallet kan tælles på to hænder og forsikrede forsamlingen om at bestyrelsen arbejder videre med dette.

Dirigenten konstaterede herefter at beretningen var godkendt.

DAGSORDEN PUNKT 4 – AFLÆGGELSE AF ÅRSREGNSKAB:

Kasseren supplerede det udleverede regnskab med et par ord og svarede til et spørgsmål om udgiften til kontorartikler på 6.000 kr. at de dækkede bl.a. indkøb af en printer, en projektor og et lærred. På et spørgsmål om hvor mange bankkonti vi har svarede hun at der er én konto men at den for fuldstændighedens skyld her er delt op i to, således at beløbet, der vedrører kortblandemaskinen klart fremgår.

DAGSORDEN PUNKT 5 – INDKOMNE FORSLAG:

a: Forslag fra Roskilde Bridge 1945 vedr. nedsættelse af brugergruppe for kortlægning.

Visti, der havde fremsendt forslaget, sagde at man kunne stille spørgsmål til hvad man skal med en sådan gruppe, og uddybe sin holdning til dette. Erik Villumsen sagde at han mener at det er en farlig vej at gå, og sagde endvidere at det må være unionen der nedsætter sådanne

grupper efter behov. Erik V. mente i øvrigt også at såfremt generalforsamlingen vedtager dette forslag vil det være i strid med vedtægterne.

Efter flere indlæg fik formanden ordet og sagde at bestyrelsen anbefaler at man stemmer "Nej" til dette forslag.

Herefter trak Visti forslaget.

b: Forslag fra Roskilde Bridge 1945 vedr. udskiftning af modem til internetadgangen.

Visti forklarede at der tit er problemer med forbindelsen til routeren fra 1. salen og vil gerne have at vi måler på hastigheden. Formanden svarede at der ikke som påstået er betonloft og at vi sjældent oplever disse problemer. Han opfordrede til at man i stedet bruger USB kabel til print.

Erik V. supplerede med at fortælle at det efter hans bedste overbevisning ikke har noget med routeren at gøre og at en udskiftning af denne ikke vil hjælpe.

Visti kommenterede at det ikke er relateret til printning og Jørgen Oredson støttede Erik V. i at en ny router ikke vil hjælpe. Han opfordrede til at vi prøver at flytte routeren fysisk og det vedtog forsamlingen.

DAGSORDEN PUNKT 6 – BEHANDLING AF BUDGET OG FASTLÆGGELSE AF KONTINGENT:

Formanden sagde at vi ønsker flere penge til inventar herunder indkøb af nye spilleborde. Der skal bruges 3.000 kr. til opvaskemaskinen og disse ting gør at bestyrelsen foreslår at kontingentet skal stige med 10 kr. til 20 kr. årligt pr. medlem. Kontingent stigningen er ikke øremærket til nye borde. Alle andre ting er uændret.
Forsamlingen godkendte dette.

DAGSORDEN PUNKT 7 – VALG AF BESTYRELSE:

Kasserer: Den nuværende kasserer ønskede ikke genvalg og til ny kasserer valgtes Annie Nørskov.

Bestyrelsesmedlem: Lise Stryhn ønskede heller ikke genvalg og til nyt bestyrelsesmedlem valgtes Erik Villumsen.

DAGSORDEN PUNKT 8 – VALG AF 2 SUPPLEANTER I PRIORITERET RÆKKEFØLGE:

1. suppleant: Poul Erik Pyndt blev valgt.

2. suppleant: Thorkil Jessen blev valgt.

DAGSORDEN PUNKT 9 – VALG AF 1 REVISOR OG 1 REVISORSUPPLEANT:

Revisor: Kirsten Herbst blev valgt.

Revisor suppleant: Benny Pilgaard blev valgt.

DAGSORDEN PUNKT 10 – EVENTUELT:

Jørgen Oredson foreslog at vi prøver at gøre lidt mere reklame for bridgespillet i byen og sagde at han synes det kunne være en idé at sætte 2 borde op på Ro's Torv ved lejlighed for at udbrede kendskabet til spillet.



Formanden sagde at han synes dette er en god idé og bestyrelsen arbejder videre med dette.

Lisa synes at vi skal undersøge muligheden for at få nye stole til lokalerne og sagde at de nuværende stole må have en vis værdi da de var ret dyre i indkøb.

Herefter konstaterede dirigenten at generalforsamlingens dagsordens var udtømt og takkede for god ro og orden.

Formanden sluttede med at takke dirigenten for veludført arbejde.

Herefter takkede formanden på den øvrige bestyrelses vegne de to afgangede medlemmer, Kirsten Herbst og Lise Stryhn, for deres engagement og arbejde i de år de har siddet i bestyrelsen og overrakte dem hver en fin gavekurv.

Formanden mindede om at der jo i perioden havde været skift af formand da Leif Petersen havde trukket sig. Leif kunne desværre ikke være tilstede i dag, men vi vil ved førstkommende lejlighed takke Leif for indsatsen og også overrække ham en gavekurv.

Erik Lykke Hansen
Referent

Thorkil Jessen
Dirigent